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Świeccy misjonarze - pojęcie, kwalifikacje, formacja 

Streszczenie 

Kodeks Prawa Kanonicznego z 1983 roku uznaje wiernych świeckich jako zdolnych, zgodnie 
z własną pozycją w Kościele, do podjęcia dzieła misyjnego w charakterze misjonarzy 
posłanych przez kompetentną władzę kościelną. W celu właściwego zrozumienia kanonicznej 
instytucji misjonarza świeckiego, w niniejszym opracowaniu ukazano najpierw, kim są laicy 
oraz wyeksplikowano prawną definicję misjonarza świeckiego. Z kolei wskazano na 
konieczność posiadania wymaganych prawem kwalifikacji, aby laik mógł ubiegać się o 
posłanie misyjne pochodzące od właściwego autorytetu kościelnego. Bowiem nawet 
posiadanie koniecznego powołania i przymiotów nie jest wystarczające same z siebie, aby być 
misjonarzem. Istotnym motywem przesądzającym o zaangażowaniu świeckiego w 
charakterze misjonarza jest posłanie pochodzące od kompetentnej władzy kościelnej. 

Wreszcie w oparciu o soborowy dekret Ad gentes ukazano konieczność przygotowania 
świeckich do pracy w charakterze misjonarzy. 

Lay missionaries - the concept, skills and formation 

Summary 

The Code of Canon Law of 1983 recognizes the laity as capable, according to their position in 
the Church, of taking up missionary work as missionaries commissioned by the competent 
ecclesiastical authority. In order to properly understand the canonical institutions of secular 
missionary, this study demonstrates who laymen are and explicates the legal definition of a 
secular missionary. Furthermore, the author pointed out the necessity for a layman to be 
qualified, as required by law, to be able to apply for the missionary commission from the 
competent ecclesiastical authority. Since having the necessary vocation and specific qualities 
is not sufficient to be a missionary. A conclusive stimulus for the involvement of a lay person 
as a missionary is a missionary commission from the competent ecclesiastical authority. 

Finally, on the basis of the conciliar decree Ad Gentes, the author stresses the need to prepare 
lay people to work as missionaries. 

Миссионеры-миряне – понятие, квалификации, формация 

Резюме 

Кодекс Канонического Права с 1983 года признает мирян способными, согласно их 
позиции в Церкви, участвовать в миссионерской деятельности в качестве миссионеров, 
направленных полномочной церковной властью. Для лучшего понимания 
канонического института миссионера-мирянина в начале данной статье показывается, 
кем являются миряне, а потом поясняется юридическое определение миссионера-
мирянина. Далее указывается на то, что мирянин должен иметь требуемые правом 
квалификации, чтобы мог он просить у полномочного церковного авторитета 
направление на миссионерскую деятельность. Эти квалификации необходимы, потому 
что имение соответствующих призвания и качеств недостаточно, чтобы быть 



миссионером. Существенным элементом, решающим о том, чтобы задействовать 
мирянина в качестве миссионера, является направление от полномочной церковной 
власти. В конце, опираясь на соборный декрет Ad gentes, указывается на необходимость 
подготовки мирян к миссионерской деятельности. 


